January 17, 2003

To:  All Regular Members of the Canadian Federal Pilots Association

Subject:  Election – National Chairperson; Term July 1, 2003 to June 30, 2006

Effective midnight June 30, 2003 the current term for the National Chairperson will be completed necessitating that we now begin the process of Calling for Nominations for this position.

The National Chairperson’s term of office is three years and is open to all dues-paying members of the Canadian Federal Pilots Association.  Relocation costs for an incoming Chairperson are paid in accordance with the Treasury Board’s directives on Relocation, however, the National Chairperson’s contract guarantees that any expenses incurred in relocating a new Chairperson will be reimbursed to the Association on a pro-rata basis should he/she have to leave prior to the end of term.

The National Chairperson is paid at the top of the CAI-05 pay scale and includes EDA. The Employer’s share of the superannuation differential between the Chairperson’s substantive rank and his/her Chairperson’s salary shall be set aside by the Association as savings to be presented to the incumbent at the end of his/her term of office.  

As the National Chairperson is on leave from the Government, he/she is not affected by “conflict of interest” in maintaining flying proficiency, however, a clause in the National Chairperson’s contract allows that he/she present to the Association’s Executive Board a proposal for maintaining flying currency at each fall Executive Meeting.  In addition to the duties outlined in the Association’s Constitution, the National Chairperson carries responsibility as a director on the Board of the Association’s Labour Sponsored Investment Funds.

The call for nominations forms are attached; please complete and return no later than February 20th, 2003 to the Nominating Committee c/o the National Office, #330, 130 Slater Street, Ottawa, Ontario, K1P 7E2 or via fax to 613-230-2668.

The election schedule will be as follows:

January 17, 2003 
Send out call of nominations

February 10, 2003 
Close call for nominations (no later than midnight)

February 21, 2003
Verify nominations, collect resumés, print ballots, etc.

February 28, 2003 
Mail ballots and resumés and return envelopes

March 28, 2003

Close election (envelopes must be postmarked no later than midnight)

April 5, 2003

Count ballots

For duties and responsibilities of the National Chairperson refer to: http://www.cfpa-apfc.ca/eng/docs/constitution%20english.doc

For further details or questions contact the Nominations Committee:

Réal Levasseur (819-994-5214), Chairman of Nominating Committee 

Marty Tate (613-563-7988), Member of Nominating Committee

Greg McConnell (613-990-9638), Member of Nominating Committee

Le 17 janvier 2003

Destinataires : Tous les membres réguliers de l’Association des Pilotes Fédéraux du Canada

Objet : Élection – Président national; mandat du 1er juillet 2003 au 30 juin 2006
Le 30 juin 2003 à minuit, le mandat actuel du Président national prendra fin. Il est donc nécessaire que nous commencions dès maintenant le processus de mises en candidature pour ce poste.

La durée du mandat du Président national est de trois ans et le poste est ouvert à tous les membres en règle de l’Association des Pilotes Fédéraux du Canada. Les frais de déménagement encourus par le nouveau président sont remboursés conformément aux directives du Conseil du Trésor sur le relogement. Cependant, le contrat du Président national stipule que tous les frais encourus pour le relogement d’un nouveau président doivent être remboursés à l’Association sur une base proportionnelle si celui-ci / celle-ci devait quitter avant la fin de son mandat.

Le salaire du Président national est situé au haut de l’échelon salarial des CAI-05 et comprend l’indemnité de fonctions supplémentaires. La part de l’Employeur de l’écart de la cotisation au fond de pension entre le rang formel du Président et son salaire de Président sera mise de côté par l’Association comme épargne à être présentée au titulaire à la fin de son mandat.

Vu que le Président national est en congé du gouvernement, il n’est pas affecté par le « conflit d’intérêt » sur le maintien de la compétence de vol. Cependant, une clause du contrat du Président national prévoit qu’il / elle peut présenter au Conseil exécutif de l’Association, à chaque réunion exécutive de l’automne, une demande de maintien de la compétence de vol. En plus des tâches décrites dans les Statuts de l’Association, le Président national assume la responsabilité de directeur au conseil du Fonds d’investissements des travailleurs de l’Association.

Les formulaires de mises en candidature sont annexés. Veuillez les remplir et les renvoyer au plus tard le 20 février 2003 au Comité des candidatures, a/s du Bureau national, #330, 130, rue Slater, Ottawa, Ontario, K1P 7E2 ou par télécopieur au (613) 230-2668.

Le calendrier des élections se présente comme suit :

17 janvier 2003 
Envoi de la documentation de mise en candidature;

10 février 2003 
Clôture des mises en candidature (à minuit);

21 février 2003 
Vérification des candidatures, réception des curriculum vitae, impression des bulletins de vote, etc. 

28 février 2003 
Envoi des bulletins de vote, curriculum vitae et enveloppes de retour;

28 mars 2003 
Clôture des élections (à minuit, le cachet postal faisant foi);

5 avril 2003 
Dépouillement du scrutin.

Pour connaître les tâches et responsabilités du Président national, veuillez consulter « La Constitution » à http://www.cfpa-apfc.ca/frn/docs/constitution%20français.doc. 

Pour plus de détails ou si vous avez des questions, veuillez contacter le Comité des candidatures :

Réal Levasseur (819) 994-5214, Président du Comité des candidatures;

Marty Tate (613) 563-7988, Membre du Comité des candidatures;

Greg McConnell (613) 990-9638, Membre du Comité des candidatures.
NOMINATION - CFPA NATIONAL CHAIRPERSON 

Nomination:

Name:

Address:

Tel. (Off.)

        (Res.)

Nominated by:

Name:

Address:

Tel. (Off.)

        (Res.)

Seconded by:
Name:

Address:

Tel. (Off.)

        (Res.)

I acknowledge the nomination for the position of CFPA National Chairperson.


MISE EN CANDIDATURE – APFC PRÉSIDENT NATIONAL

Candidat proposé:

Nom:

Addresse:

Tel. (Bur.)

        (Rés.)

Nommé par:

Nome:

Addresse:

Tel. (Bur.)

        (Rés.)

Appuyé par:

Nom:

Addresse:

Tel. (Bur.)

        (Res.)

J’accepte de poser ma candidature au poste de Président national de l’APFC.

